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Protokół XXVI Sesji Rady Gminy Świercze z dnia 22 września 2021 r. 

W dniu 22 września  2021 r. o godz. 9.00 na sali narad Urzędu Gminy Świercze odbyła się XXVI 

Sesja Rady Gminy Świercze w której udział wzięli: Wójt – Pan Adam Misiewicz, Skarbnik Gminy – Pani 

Justyna Adamska, Sekretarz Gminy – Pani Izabela Kiela, Radca Prawny – Pani Małgorzata Łubińska, 

Przewodniczący Rady Wiesław Adamiak, radni oraz sołtysi (lista obecności stanowi zał. nr 1,2). 

Ad:1 

Przewodniczący Rady Wiesław Adamiak otworzył XXVI Sesję Rady Gminy Świercze, na stan 15 radnych, 

obecnych było 12, co stanowi quorum władne podejmowania uchwał.  Nieobecni radni: Przemysław 

Ruciński, Łukasz Ołdakowski oraz Zdzisław Sionek. 

Ad:2  

Przewodniczący Rady Wiesław Adamiak przedstawił proponowany porządek obrad: 

1. Otwarcie sesji i stwierdzenie prawomocności obrad. 

2. Przyjęcie porządku obrad. 

3. Przyjęcie protokołów  XXIV oraz XXV Sesji Rady Gminy Świercze. 

4. Informacja Wójta o pracy w okresie między sesyjnym i realizacji uchwał podjętych na 
poprzedniej sesji. 

5. Informacja o złożonych interpelacjach, zapytaniach oraz udzielonych odpowiedziach. 

6. Informacja dyrektorów szkół odnośnie przygotowania placówek do roku szkolnego 
2021/2022. 

7. Informacja Wójta o przebiegu wykonania budżetu, informacja o kształtowaniu się Wieloletniej 
Prognozy Finansowej oraz informacja o przebiegu wykonania planu finansowego 
samorządowej instytucji kultury za I półrocze 2021 r. 

8. Podjęcie uchwały w/s zmiany Wieloletniej Prognozy Finansowej Gminy Świercze. 

9. Podjęcie uchwały w/s zmiany uchwały budżetowej Gminy Świercze na 2021 rok. 

10. Podjęcie uchwały w/s określenia zasad udzielania i rozmiaru zniżek tygodniowego 
obowiązkowego wymiaru zajęć dla dyrektorów, wicedyrektorów oraz nauczycieli pełniących 
inne stanowiska kierownicze w szkole, ustalenia tygodniowego obowiązkowego wymiaru 
godzin zajęć dla pedagoga, logopedy i psychologa oraz warunków i trybu obniżek 
tygodniowego obowiązkowego wymiaru godzin dla nauczycieli zatrudnionych w pełnym 
wymiarze zajęć. 

11. Podjęcie uchwały w/s ustalenia średniej ceny jednostki paliwa w Gminie Świercze na rok 
szkolny 2021/2022. 

12. Wolne wnioski. 

13. Zamknięcie obrad. 

Za jego przyjęciem głosowało 12 radnych, protokół głosowania stanowi zał. nr 3. 
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Ad:3 

Przewodniczący Rady Wiesław Adamiak poinformował, iż protokoły XXIV i XXV zostały wyłożone 

zostały na sali. Jeżeli do końca obrad nie zostaną zgłoszone uwagi co do ich treści, zostaną uznane za 

przyjęte. 

Na salę narad przybył radny Łukasz Ołdakowski, stan radnych 13.  

Ad: 4 

Wójt – Pan Adam Misiewicz przedstawił informację z pracy w okresie międzysesyjnym: 

1. Odbyły się  Walne Zebrania wyborcze w OSP w Świerczach i Świeszewku, zmiany nastąpiły na 

stanowiskach: w Świeszewku ustąpili ze stanowisk Prezes Paweł Chodkowski i Skarbnik Andrzej 

Smukowski, wybrani zostali odpowiednio Daniel Chodkowski i Marcin Smukowski. OSP w Świerczach 

zmarł Prezes Dariusz Zawadzki, wybrana została na jego miejsce Magdalena Zawadzka, a miejsce 

sekretarza objęła Agnieszka Ołdakowska. 

2. Zakończone zostały zadania inwestycyjne  

    – Budowa sieci kanalizacji sanitarnej w Świerczach – złożony został wniosek o płatność – odbyła się 

szczegółowa kontrola realizacji zadania ze strony jednostki udzielającej dofinansowania, oczekujemy 

na refundację poniesionych wydatków 

     - Przebudowa drogi gminnej w miejscowości Brodowo – bez uwag w stosunku do Wykonawcy 

     - Przebudowa drogi gminnej Kowalewice Włościańskie – Gnaty Szczerbaki – w trakcie odbioru – na 

bieżąco usuwane są uwagi Inspektora Nadzoru i Wójta  

     - w dniu wczorajszym dostarczona została kosiarka bijakowa – Samasz o szerokości 190 cm 

powierzchni roboczej, 

3. Pozyskaliśmy środki z WFOŚiGW w Warszawie w kwocie 30 000,00 zł na zakup i montaż instalacji 

fotowoltaicznej dla budynku strażnicy OSP w Świerczach. Całkowita wartość instalacji 49 815,00 zł. 

4. Rondo Klukowo – pokłosiem ostatniej Rady Technicznej, jest uzyskane upoważnienie projektanta 

DROGPOL II do uzyskania niezbędnych zgód i opinii w imieniu Województwa Mazowieckiego, 

planowane złożenie dokumentacji projektowej do Wojewody Mazowieckiego do 31.10.2021r.  

5. Boisko przy ulicy Parkowej – zostały zakończone prace związane z przygotowaniem podłoża i posiano 

trawę. 

6. Zapraszam do udziału w Rodzinnym Pikniku w najbliższą niedzielę 26.08.2021 r. połączonym z akcją 

szczepień przeciw Covid 19 „Szczepimy się z OSP” zachęcam do propagowania szczepień, jako 

najskuteczniejszej metody walki z tą chorobą. 

7. Zamówienia publiczne: 

- „Dowożenie uczniów do szkół w roku szkolnym 2021/2022” -  1 oferta - SANIMAX- Transport s.c. 

Janusz Sosnowski i Monika Sosnowska,  177 277,90 zł 

- Poprawa bezpieczeństwa ruchu drogowego na 2 przejściach dla pieszych w Świerczach na ul. 

Parkowej i Wrzosowej – nie wpłynęła żadna oferta – postępowanie zostało unieważnione udzielono 

zamówienia z wolnej ręki na podstawie art. 305 ust 2 ustawy  Prawo zamówień publicznych  Firmie 

„Bliźniaczek” – Cichawy za kwotę: 188 477,82 zł, termin wykonania do 15.11.2021 r.  
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8. Do dnia dzisiejszego nie ma informacji o rozstrzygnięciu złożonych wniosków do: 

- funduszy norweskich – głęboka termomodernizacja budynków szkół w Świerczach i Strzegocinie, 

- Polskiego Ładu – Budowa budynku administracyjnego Etap II i Uporządkowanie gospodarki wodno-

ściekowej na terenie gminy Świercze, 

- RFRD - Przebudowa ulicy Parkowej w Świerczach (wniosek złożony w sierpniu 2021). 

Radny Igor Nicewicz: W nawiązaniu do przedstawionej informacji chciałbym zapytać; 

- czy dofinansowanie do przydomowych oczyszczalni które zostało złożone w ramach wniosku z 

Polskiego Ładu będą kosztem kwalifikowalnym, na stronie BGK wyraźnie zaznaczono, że nie jest to 

koszt kwalifikowalny ? 

- Wniosek na termomodernizację szkół do EOG, poprosił bym o krótką informację, 

- dotarła do mnie informacja o awarii na oczyszczalni  ścieków i niekontrolowanym zrzucie do rzeki 

prosiłbym o wyjaśnienie. 

Na pytanie odnośnie przydomowych oczyszczalni ścieków odpowiedziała Pani Justyna Adamska – 

Skarbnik Gminy. Do BGK zostało wystosowane pismo z zapytaniem czy w przypadku gdyby gmina 

wybudowała przydomowe oczyszczalnie a następnie użyczyła by je mieszkańcom to czy koszt będzie 

kwalifikowalny. W odpowiedzi otrzymaliśmy informację, że taki koszt będzie kwalifikowalny. 

Następnie odpowiedzi udzielił Pan Adam Misiewicz – Wójt Gminy. Odnośnie wniosku na głęboką 

termomodernizacji szkół w ramach Funduszy Norweskich,  to wniosek czeka w Ministerstwie Klimatu 

na listę rankingową, natomiast wniosek złożony do Mazowieckiej Jednostki Wdrażania Programów 

Unijnych został odrzucony. 

Jeżeli chodzi o zrzut ścieków to nie było takiego zdarzenia, w oczyszczali były przeprowadzane prace 

konserwacyjne zgarniacza dennego. Do rowu została zrzucona tyko woda z laguny doczyszczającej, do 

laguny trafiły ścieki będące w fazie oczyszczania w reaktorze biologicznym i po wykonaniu prac wróciły 

one  spowrotem do reaktora. Aby dodatkowo zabezpieczyć znajdujący się nieopodal staw wykonano 

50 m bajpas, tak aby ograniczyć ilość wody przepływającej przez staw. Ponadto w tym czasie była 

przeprowadzona kontrola z Wojewódzkiego Inspektoratu Środowiska, która nie wykazała 

nieprawidłowości. 

Radny Dariusz Siemborski zwrócił uwagę, iż firma która remontuje drogę w Kowalewicach jego 

zdaniem źle wykonała rowy i zjazdy do posesji. Proponuje powołać komisję, pojechać na miejsce i 

sprawdzić wykonanie tych prac. W odpowiedzi Wójt poinformował, że ma uwagi od mieszkańców, 

zgodnie z projektem część rowów była tylko do oczyszczenia, te które zostały zasypane są na pewno 

do poprawki. Zjazdy mają nierówności ale nie powinny być raczej wypukłe. Po krótkiej rozmowie 

uzgodniono, iż na najbliższy piątek zostanie umówione spotkanie z inspektorem nadzoru w celu 

przedstawienia wszystkich zastrzeżeń. Następnie radna Bogumiła Fabisiak odczytała realizację uchwał 

podjętych na XXV Sesji Rady Gminy Świercze. 

Ad:5 

W okresie międzysesyjnym nie wpłynęła żadna interpelacja ani zapytanie. 

Ad:6 

Obecna na sesji Pani Mariola Wydurska – Dyrektor Szkoły Podstawowej w Świerczach przedstawiła 

informację o przygotowaniu placówki oświatowej do rozpoczętego roku szkolnego 2021/2022. 
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Dokument stanowi zał. nr 4. Z uwagi na nieobecność Pani Katarzyny Majewskiej – Dyrektora Szkoły 

Podstawowej w Strzegocinie informacje przedstawił Pan Wójt. Dokument stanowi zał. nr 5.  

Następnie Przewodniczący Rady Wiesław Adamiak zarządził 10 minutowa przerwę. Obrady wznowiono 

o godz. 10.55 

Ad:7 

Wójt przedstawił informację o przebiegu wykonania budżetu, informację o kształtowaniu się 

Wieloletniej Prognozy Finansowej oraz informację o przebiegu wykonania planu finansowego 

samorządowej instytucji kultury za I półrocze 2021 r. Dokument stanowi zał. nr 6 do protokołu. Podczas 

obrad salę narad opuścili radni Łukasz Ołdakowski oraz Sławomir Radomski, którzy jednocześnie są 

członkami Ochotniczej Straży Pożarnej w Świerczach (wezwanie do akcji ratowniczej). 

Następnie radny Igor Nicewicz zapytał o ściągalność zaległości od mieszkańców za odpady? W 

odpowiedzi Pani Skarbnik poinformowała, że zadłużenie z kwoty 211 000,00 zł spadło do kwoty 

160 000,00 zł i monitorowane jest na bieżąco. Na chwilę obecną w tym roku zabraknie nam ok 

60 000,00 zł które będziemy musieli dołożyć z naszego budżetu do usługi odbierania odpadów 

komunalnych. Dla porównania w zeszłym roku była to kwota 200 0000,00 zł. 

Informacja o przebiegu wykonania budżetu za I półrocze została przyjęta przez Radę Gminy. 

Ad:8 

Zmiany w Wieloletniej Prognozie Finansowej przedstawiła Pani Skarbnik – Justyna Adamska. Wynikają 

one głównie ze zmian w uchwale budżetowej. Najważniejszą zmianą jest zmiana w wykazie 

przedsięwzięć czyli zmniejszenie nakładów finansowych na przedsięwzięcie pn: „Rozbudowa i 

przebudowa stacji uzdatniania wody Świercze i budowa sieci kanalizacji sanitarnej w miejscowości 

Świercze – etap III” o kwotę 23.873,00 zł. Stanowisko komisji przedstawiła radna Bogumiła Fabisiak: 

Komisje większością głosów pozytywnie zaopiniowały projekt uchwały. Przystąpiono do głosowania, 

za przyjęciem uchwały głosowało 11 radnych, uchwała została przyjęta jednogłośnie – protokół 

głosowania stanowi zał nr 7. Z uwagi na nieobecność dwóch radnych którzy nie wylogowali się z 

systemu (13 obecnych) Wójt zgłosił wniosek o ponowne głosowanie uchwały. Po wylogowaniu 

nieobecnych ponownie przeprowadzono głosowanie, za przyjęciem uchwały głosowało 11 radnych. 

Uchwała została podjęta jednogłośnie, protokół głosowania stanowi zał. nr 8. 

Ad:9 

Zmiany w uchwale budżetowej przedstawiła pani Skarbnik – Justyna Adamska. Uchwała szczegółowo 

była omawiana na posiedzeniu komisji stałych. Najistotniejsze zmiany to: 

- zwiększenie dochodów bieżących o kwotę 9.504,00 zł z tytułu wpływów z części opłaty za zezwolenia 

na sprzedaż napojów alkoholowych, 

- zwiększenie dochodów bieżących o kwotę 4.340,00 zł z tytułu rezerwy części oświatowej subwencji 

ogólnej, 

- zwiększa się dochody majątkowe o kwotę 30.000,00 zł z tytułu dotacji przyznanej z Wojewódzkiego 

Funduszu Ochrony Środowiska i Gospodarki Wodnej z przeznaczeniem na zadanie inwestycyjne pn. 

”Zakup i montaż instalacji fotowoltaicznej na budynku strażnicy OSP Świercze”, 

-zwiększa się wydatki bieżące o kwotę 4.340,00 zł na wydatki związane z finansowaniem zajęć 

wspomagających uczniów w opanowaniu i utrwaleniu wiadomości i umiejętności z wybranych 

obowiązkowych zajęć edukacyjnych z zakresu kształcenia ogólnego, 



str. 5 

 

- zwiększa się wydatki bieżące o kwotę 6.500,00 zł na zakup ogrodzenia przy Szkole Podstawowej w 

Strzegocinie, 

- zwiększa się wydatki majątkowe o kwotę 93.873,00 zł w tym: 

 o kwotę 23.873,00 zł na realizację zadania inwestycyjnego pn.”Rozbudowa sieci kanalizacji 

sanitarnej w miejscowości Świercze”, 

 o kwotę 20.000,0 zł na realizację zadania inwestycyjnego pn. „Zakup i montaż oczyszczalni 

ścieków przy budynku komunalnym w Strzegocinie”, 

 o kwotę 50.000,00 zł na realizację zadania inwestycyjnego pn.”zakup i montaż instalacji 

fotowoltaicznej na budynku strażnicy OSP Świercze”. 

Stanowisko wspólne komisji przedstawiła radna Bogumiła Fabisiak: ”Komisje większością głosów 

pozytywnie zaopiniowały projekt uchwały” 

Radny Dariusz Siemborski: Czy budowa oczyszczalni w Strzegocinie przy budynku komunalnym została 

już zatwierdzona? W odpowiedzi Wójt poinformował, że zadanie zostało wprowadzone do projektu 

uchwały jako zadanie inwestycyjne i zostanie zatwierdzone przez Radę poprzez głosowanie nad 

uchwałą.  Ponadto Wójt nawiązał do otrzymanego zestawienia przez radnych w sprawie podwyżki 

czynszów oraz aktualnych stawek. Czynsze za lokale na terenie gminy wzrosły od 20 do 50 %. Kwota 

jaka wpływa do budżetu to ok 100 000,00 zł. Mieszkańcy płacąc czynsz oczekują od gminy także jakichś 

remontów. Zbiornik na ścieki przy budynku w Strzegocinie jest stary i nieszczelny. Po wybudowaniu 

oczyszczalni zostaną podpisane z mieszkańcami aneksy do umów obciążające ich za odbiór ścieków. Po 

pewnym czasie inwestycja na pewno się zwróci. 

Następnie przystąpiono do głosowania, za przyjęciem uchwały głosowało 11 radnych, protokół 

głosowania stanowi zał. nr 9. Uchwała została podjęta jednogłośnie. 

Ad:10 

Uchwałę omówiła Pani Izabela Kiela – Sekretarz Gminy. Przedstawiony projekt uchwały dotyczy zasad 

udzielania i rozmiaru zniżek tygodniowego obowiązkowego wymiaru godzin zajęć dla nauczycieli 

zajmujących stanowiska kierownicze w szkołach oraz dla pedagogów, psychologów i logopedów 

zatrudnionych w szkołach i placówkach prowadzonych przez Gminę Świercze. Uchwała została 

uzgodniona i pozytywnie zaopiniowana przez Związek Nauczycielstwa Polskiego w Pułtusku. 

Stanowisko wspólne komisji stałych przedstawiła radna Bogumiła Fabisiak ”Komisje pozytywnie 

zaopiniowały projekt uchwały”. Przystąpiono do głosowania, za przyjęciem uchwały głosowało 11 

radnych, protokół głosowania stanowi zał. nr 10. Uchwała została podjęta jednogłośnie. 

Ad:11 

Uchwałę w sprawie ustalenia średniej ceny jednostki paliwa w Gminie Świercze na rok 2021/2022 

również omówiła Pani Izabela Kiela – Sekretarz Gminy. Dokonano rozeznania cenowego i na tej 

podstawie określono średnią cenę paliwa, która jest niezbędna do wyliczenia kosztów dowozu 

niepełnosprawnych uczniów do szkół z terenu naszej gminy zgodnie z obowiązującą ustawa Prawo 

Oświatowe. Stanowisko wspólne komisji stałych przedstawiła radna Bogumiła Fabisiak:” Komisje 

pozytywnie zaopiniowały projekt uchwały”. Przystąpiono do głosowania, za przyjęciem uchwały 

głosowało 11 radnych, protokół głosowania stanowi zał. nr 11. Uchwała została podjęta jednogłośnie. 

Ad:12  

Wolne wnioski: 
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Wójt poinformował, że w przerwie ustalił termin spotkania z firmą Drogpol, która pełni nadzór 

inwestorski nad przebudową drogi Kowalewice – Gnaty Szczerbaki w celu spisania wszelkich usterek 

odnośnie rowów i zjazdów. Zainteresowanych radnych zaprasza w piątek na godz. 11.00. 

Przewodniczący Rady Wiesław Adamiak poinformował, że radni otrzymali kserokopię pism które 

wpłynęły od mieszkańca gminy w sprawie odwodnienia działki sąsiadującej z boiskiem gminnym. 

Sprawa ta już kilkakrotnie była omawiana. Głos zabrał także Wójt poinformował, że rów był 

oczyszczony i wykoszony w bieżącym roku. Gdyby właściciel działki nie naorywał ziemi na rów to woda 

by swobodnie spływała. Wójt oznajmił, że skoro mieszkaniec wystosował „wezwanie przedsądowe” to 

jak najbardziej jest w stanie bronić swoich racji przed Sądem. 

Radny Dariusz Siemborski: czy coś wiadomo na temat właścicieli śmieci części samochodowych? W 

odpowiedzi Wójt poinformował że pracownicy w wolnej chwili przejrzą worki, może uda się znaleźć 

jakiś trop. Ostatnio w odpadach samochodowych które zostały porzucone wzdłuż torów na Wyrzykach 

znaleziono szybę z nr rejestracyjnym samochodu. Na tej podstawie udało się ustalić policji sprawców i 

na chwilę obecną toczy się postępowanie. 

Radny Julian Kutner przypomniał o przeglądzie gwarancyjnym drogi, drogę przez Wyrzyki wzdłuż torów 

należałoby w przyszłym roku uszczelnić, droga w Wyrzykach do lasu należy usunąć zakrzaczenia i 

dożwirować. Prosiłbym jeszcze o słowo wyjaśnienia bo w zestawieniu czynszów suma wynosi ok 

50 000,00 zł a była mowa że wpływa ok 100 000,00 zł. Wójt wyjaśnił że do tych lokali dochodzą również 

czynsze za lokale użytkowe takie jak apteka czy ośrodek zdrowia, stąd ta wyższa kwota. 

Ad:13 

O godz. 11.43 Przewodniczący Rady Wiesław Adamiak zamknął XXVI Sesję Rady Gminy Świercze. 

 

 

        Przewodniczący Rady 

            Wiesław Adamiak 

 

Protokół sporządziła 

 Agnieszka Dębska 


